



## “ເງິນປົກປ້ອງ ທີ່ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບ”

ການບໍລິການທະນາຄານມີຫຼາຍການບໍລິການ ຖ້າຖາມວ່າບໍລິການໃດຂອງທະນາຄານທີ່ຄົນສ່ວນໃຫຍ່ຊົມໃຊ້ ຫຼາຍທີ່ສຸດ ແມ່ນອນຄ່າຕອບໝິ່ງທີ່ຈະໄດ້ຮັບຄື “ການຝາກເງິນ” ໂດຍແຕ່ລະຄົນແມ່ນຈະຝາກໄວ້ເພື່ອວັດຖຸປະສົງທີ່ແຕກ ຕ່າງກັນອອກໄປ ແຕ່ເຊື່ອໄດ້ເລີຍວ່າສິ່ງທີ່ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການ (ຜູ້ຝາກເງິນ) ທຸກຄົນຈະມີຄືກັນ ຄືບໍ່ຢາກໃຫ້ເງິນຂອງພວກເຂົາ ສູນຫາຍໄປ. ຈາກປະເດັດດັ່ງກ່າວນີ້, ສໍານັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ໃນຖານະເປັນຜູ້ປົກປ້ອງສິດຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາ ຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ຈຶ່ງມີການຈ່າຍເງິນປົກປ້ອງ ຫຼື ຈ່າຍຄືນເງິນຝາກໃຫ້ແກ່ຜູ້ຝາກເງິນ ເມື່ອສະຖາບັນການເງິນທີ່ເປັນ ສະມາຊິກຂອງຕົນ ຕົກຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍ ດ້ວຍເຫດນີ້ຈຶ່ງມັກມີຄໍາຖາມໜຶ່ງເກີດຂຶ້ນມາ ຄື: ເງິນປົກປ້ອງ ຫຼື ເງິນ ຝາກທີ່ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບຄືນນັ້ນ ມີຈໍານວນເທົ່າໃດ?. ສະນັ້ນ, ໃນບົດຄວາມສະບັບນີ້ ແມ່ນຈະມາໃຫ້ຄໍາຕອບຕໍ່ ກັບຄໍາຖາມດັ່ງກ່າວ.



ກ່ອນອື່ນເຮົາມາເຂົ້າໃຈກ່ອນວ່າ ເງິນປົກປ້ອງແມ່ນຫຍັງ? ເງິນປົກປ້ອງ ແມ່ນຈໍານວນເງິນທີ່ສໍານັກງານປົກປ້ອງ ເງິນຝາກ ຕ້ອງຈ່າຍຄືນໃຫ້ແກ່ຜູ້ຝາກເງິນ ທີ່ຝາກໄວ້ນໍາທະນາຄານທຸລະກິດ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນ

ຝາກໃດໜຶ່ງທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງຕົນ ເມື່ອສະມາຊິກແຫ່ງໃດໜຶ່ງນັ້ນຕົກຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍ. ຊຶ່ງພາຍຫຼັງການ ຍັງຢືນສະພາວະລົ້ມລະລາຍຂອງສະຖາບັນການເງິນໃດໜຶ່ງ ທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງສໍານັກງານປ້ອງເງິນຝາກ, ສໍານັກງານ ປ້ອງເງິນຝາກ ຈະມີການກະກຽມ ແລະ ຈ່າຍເງິນປ້ອງໃຫ້ແກ່ຜູ້ຝາກເງິນ ຕາມວົງເງິນປ້ອງທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກໍານົດອອກໃນແຕ່ລະໄລຍະ ໂດຍຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບເງິນປ້ອງ ໃນວົງເງິນປ້ອງສູງສຸດເທົ່ານັ້ນ ສ່ວນ ຍອດເຫຼືອເງິນຝາກທີ່ເກີນວົງເງິນປ້ອງ ແມ່ນໃຫ້ສະເໜີຕໍ່ຄະນະຊໍາລະສະສາງ ເພື່ອທົດແທນຄືນພາຍຫຼັງທີ່ສານໄດ້ຕັດສິນ ໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນລົ້ມລະລາຍ ຊຶ່ງໃນຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍວົງເງິນປ້ອງ ສະບັບເລກທີ 1197/ທຫລ, ວັນທີ 31 ທັນວາ 2019 ແມ່ນໄດ້ກໍານົດ ວົງເງິນປ້ອງສູງສຸດ ທີ່ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບ ແມ່ນ ຈໍານວນ ຫ້າສິບລ້ານ (50.000.000) ກີບ ຕໍ່ຜູ້ຝາກເງິນໜຶ່ງລາຍ ຕໍ່ສະມາຊິກໜຶ່ງແຫ່ງ ໂດຍຄິດໄລ່ລວມທຸກບັນຊີເງິນຝາກ, ທຸກສະກຸນເງິນ ທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກ ເບ້ຍ ທົ່ວລະບົບສາຂາ ຫຼື ໜ່ວຍບໍລິການຂອງສະມາຊິກແຫ່ງນັ້ນ.

**ໝາຍຄວາມວ່າ:** ຜູ້ຝາກເງິນໜຶ່ງລາຍ ໂດຍທີ່ຜູ້ກ່ຽວຈະມີຈັກບັນຊີກໍຕາມ ຈະໄດ້ມີການເອົາທຸກບັນຊີມາລວມ ເຂົ້າກັນເສຍກ່ອນ ຕົກເປັນເທົ່າໃດແລ້ວ ຜູ້ກ່ຽວຈະໄດ້ຮັບເງິນປ້ອງສູງສຸດ ບໍ່ເກີນ 50 ລ້ານກີບ ສ່ວນເງິນທີ່ຍັງເຫຼືອ (ເກີນວົງເງິນປ້ອງ) ແມ່ນຈະໄດ້ຮັບໃນຂັ້ນຕອນການຊໍາລະສະສາງ ພາຍຫຼັງທີ່ສານຕັດສິນການລົ້ມລະລາຍຂອງ ທະນາຄານທຸລະກິດ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນນັ້ນໆ. ສໍາລັບຜູ້ຝາກເງິນ ຫຼື ຍອດບັນຊີເງິນຝາກ ໂດຍລວມທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍແລ້ວ ບໍ່ເກີນວົງເງິນປ້ອງສູງສຸດ (50 ລ້ານກີບລົງມາ) ເງິນຝາກດັ່ງກ່າວແມ່ນຈະໄດ້ຮັບການປ້ອງ ຫຼື ຈ່າຍຄືນທັງໝົດ.

ນີ້ກໍແມ່ນ ເງິນປ້ອງທີ່ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບ ໃນເວລາທີ່ສະຖາບັນການເງິນທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງສໍານັກງານ ປ້ອງເງິນຝາກ ຕົກຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍ ຊຶ່ງຖືງແມ່ນວ່າຈະມີການປ້ອງ (ຈ່າຍຄືນເງິນຝາກ) ຈາກສໍານັກງານ ປ້ອງເງິນຝາກກໍຕາມ ແຕ່ຍັງບໍ່ສາມາດປ້ອງໄດ້ທັງໝົດເທື່ອ ດັ່ງນັ້ນພວກເຮົາຄວນສະແຫວງຫາຄວາມຮູ້ເພີ່ມຕື່ມ ເພື່ອໃຫ້ມີທາງເລືອກໃນການອອມເງິນ ແລະ ການລົງທຶນຕ່າງໆໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ ເຮົາຄວນມີການກະຈາຍຄວາມສ່ຽງດ້ວຍ ການບໍ່ເກັບຮັກສາເງິນໄວ້ໃນຮູບແບບດຽວ ເຮົາສາມາດນໍາເງິນໄປລົງທຶນໃນຮູບແບບອື່ນ ເປັນຕົ້ນ ການຊື້ຮຸ້ນ ພັນທະບັດ ລັດຖະບານ ຫຼື ທອງຄໍາ ເພື່ອເປັນການຈໍາກັດຄວາມເສຍຫາຍທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນໄດ້. ຫວັງວ່າຂໍ້ມູນທີ່ນໍາສະເໜີໄປນັ້ນຈະ ເປັນປະໂຫຍດຢ່າງຍິ່ງໃຫ້ແກ່ບັນດາທ່ານ ຖ້າຫາກທ່ານມີຄວາມສົນໃຈ ຫຼື ຕ້ອງການຈະສຶກສາຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມກ່ຽວກັບ ວຽກງານຂະແໜງການເງິນ-ການທະນາຄານ ຫຼື ວຽກງານປ້ອງເງິນຝາກແມ່ນສາມາດເຂົ້າໄປທີ່ເວັບໄຊ [www.bol.gov.la](http://www.bol.gov.la) ແລະ [www.dpo.gov.la](http://www.dpo.gov.la)

ໂດຍ: ນ. ຄໍາເບົ້າ ສຸວໍລະວິງ ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

## ຢູ່ເມືອງລາວໃຊ້ແຕ່ເງິນກີບ